
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L   n r.  15/2023

Încheiat  astăzi,  29  iunie  2023,  orele  1400,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
ORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt  prezenţi  11  consilieri  în  sala  de  ședințe,  prin  mediul  online
participă dl Enea Nicolae. Lipsesc consilierii: dna Becsek Éva, dl Bocan Ioan
Marcel, dna Lungu Liliana, dl Bodó Töhötöm și dl Neagovici Vasile – Cătălin.

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyerő József și secretar general,
d-na Vasilica Enea.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  ORDINARĂ  prin  Dispoziția
primarului nr.    365/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin afişare la
sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail la data
de 23 iunie 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
ordinară a consiliului local din luna iunie 2023, care se desfășoară în sala de ședințe
a Consiliului local al orașului Covasna.

Președinte de ședință pentru luna iunie a fost ales dna consilier Sasu Izabella
în ședința extraordinară din 13 iunie 2023.

Dna președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.   Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea Proiectului
Tehnic pentru Construirea de locuințe de serviciu pentru specialiști din sănătate
și  învățământ  -  Proiect  TIP  cu  6  apartamente, și  a  indicatorilor  tehnico-
economici în  cadrul  proiectului “Construirea  de  locuințe  de  serviciu  pentru
specialiști  din  sănătate  și  învățământ-Proiect  TIP  cu  6  apartamente”,  cod
proiect C10-I2-297, Beneficiar U.A.T. oraș Covasna (PNRR/2022/C10/I2).

2. Proiect de hotărâre cu privire la modificarea HCL NR.72/2017 privind
aprobarea  proiectului  „Reabilitarea  infrastructurii  rutiere  in  statiunea
balneoclimaterica Covasna" și a cheltuielilor legate de proiect.
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3.  Proiect  de  hotărâre  pentru  aprobarea  obiectivului  de
investiții „Lucrare  de  reabilitare  conducte  de  apă  potabilă  și  canalizare
menajeră  în  Orașul  Covasna,  strada  Mihai  Eminescu  pe  porțiunea  dintre
imobilele cu numerele 110 și 158”.

4.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  aprobarea  rezultatului  evaluării
anuale a managementului Casei Orășenești de Cultură Covasna.

5. Diverse.

Dl Primar propune suplimentare ordinii de zi cu 3 puncte, după cum
urmează:

1.   Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea alocării, prin transfer, a
sumei de 77.280,14 lei pentru realizarea lucrării de reabilitare a reţelei de apă
potabilă pe strada Luceafărului, oraș Covasna

2. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului local al oraşului
Covasna pe anul 2023

3.  Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  şi  completarea  HCL  nr.
56/2023  cu  privire  la  reorganizarea  Asociaţiei  Sportive  “Asociaţia  Sportivă
Covasna” prin transformarea ei în Club Sportiv

Se supune la  vot  ordinea  de zi  completată,  care  se  aprobă cu  12 voturi
„pentru”– unanimitate.

Înainte de discutarea punctelor de pe ordinea de zi, dna președinte de ședință
supune la vot procesele verbale nr. 13 – ședința ordinară din 30 mai 2023 și nr. 14 –
ședința extraordinară din 13 iunie 2023. Procesele verbale sunt aprobate cu 12 voturi
„pentru” – unanimitate.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  aprobarea Proiectului  Tehnic pentru Construirea  de  locuințe  de
serviciu  pentru  specialiști  din  sănătate  și  învățământ  -  Proiect  TIP  cu  6
apartamente, și  a  indicatorilor  tehnico-economici în  cadrul
proiectului „Construirea de locuințe de serviciu pentru specialiști din sănătate și
învățământ-Proiect TIP cu 6 apartamente”, cod proiect C10-I2-297, Beneficiar
U.A.T. oraș Covasna (PNRR/2022/C10/I2).

Dl Primar  prezintă detaliat referatul de aprobare și  arată că din valoarea
totală cheltuielile neeligibile,  în valoare de  357.090,07 lei  cu TVA inclus,  trebuie
asigurate bin bugetul orașului Covasna. În valoarea finală este inclusă și realizarea
unui zid de sprijin precum și parcările aferente blocului.

Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț
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– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea

lucrărilor publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Gazda cheltuielile cu infrastructura intră în acest preț?
Dl Primar: nu, va fi o investiție separată.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 99/2023
privind aprobarea Proiectului Tehnic pentru obiectivul de investiţie “Construirea de
locuințe de serviciu pentru specialiști din sănătate și învățământ - Proiect TIP cu 6
apartamente” în cadrul programului PLANUL NATIONAL DE REDRESARE SI
REZILIENTA-COMPONENTA 10 –FONDUL LOCAL, Cod proiect C10-I2-297,

beneficiar U.A.T Oraș Covasna

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  modificarea  HCL  NR.72/2017  privind  aprobarea  proiectului
„Reabilitarea infrastructurii rutiere in statiunea balneoclimaterica Covasna" și
a cheltuielilor legate de proiect.

Dl Primar  prezintă referatul de aprobare și arată că valoarea proiectului a
crescut în urma reevaluării.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea

lucrărilor publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL

            Comisia pentru  turism şi  agrement,  protecţia mediului,  agricultară şi
silvicultură

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Fulop înțelege că suma cu care s-a mărit devizul se suportă din
fondurile POR.
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Dl  Primar:  așa  ar  trebui  să  fie,  în  afară  de  2% pe  care  noi  trebuie  să
suportăm conform prevederilor legale.

Dl Gazda se interesează în ce stadiu se află lucările pe cele 11 străzi.
Dl Primar: a mai rămas str. Petofi, s-au mai făcut asfaltări. Sunt anumite

probleme pe care trebuie să le mai rezolvăm.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 100/2023
privind modificarea HCL nr. 72/2017 cu privire la aprobarea proiectului

“Reabilitarea infrastructurii rutiere in statiunea balneoclimaterica Covasna” și
a cheltuielilor legate de proiect

Se trece la discutarea punctului 3 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
pentru aprobarea obiectivului de investiții „Lucrare de reabilitare conducte de
apă potabilă și canalizare menajeră în Orașul Covasna, strada Mihai Eminescu
pe porțiunea dintre imobilele cu numerele 110 și 158”.

Dl Primar: străzile Mihai Eminescu și Luceafărului sunt incluse în lotul de
străzi propuse a fi reabilitate prin programul Anghel Saligny. Asta presupune că ele
trebuie  să  fie  în  ordine  din  punct  de  vedere  al  rețelelor  edilitare  în  momentul
asfaltării. Lucrările din str. Mihai Eminescu vor fi finanțate din cota de dezvoltare
inclusă în prețul apei, din fondul IID.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  pentru  amenajarea  teritoriului  şi  urbanism,  realizarea

lucrărilor publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 101/2023
privind aprobarea obiectivului de investiții „Reabilitare conductă de alimentare cu apă

potabilă și de canalizare menajeră în orașul Covasna, strada Mihai Eminescu, pe
porțiunea dintre imobilele cu numerele 110 și 158”
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Se trece la discutarea punctului 4 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea rezultatului evaluării anuale a managementului Casei
Orășenești de Cultură Covasna.

Dl Primar prezintă pe scurt referatul de aprobare.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
  Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport  și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții:  Dl Molnar (ca membru în comisia de evaluare): am găsit  niște
carențe pe care dorim să le pună la punct în viitor. Ca și observație: în viitor trebuie
să facă o analiză a activității vizavi de ce și-a propus, nu față de anii precedenți. Am
avut și alte discuții cu el, sperăm să rezolve problemele. 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 102/2023
privind aprobarea rezultatului evaluării managementului 

Casei Orășenești de Cultură pentru anul 2022

Se trece la discutarea punctului 5 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la aprobarea alocării, prin transfer, a sumei de 77.280,14 lei pentru
realizarea  lucrării  de  reabilitare  a  reţelei  de  apă  potabilă  pe  strada
Luceafărului, oraș Covasna.

Dl Primar: lucrările din str. Luceafărului vor fi executate de către operator
și cheltuielile vor fi  suportate din bugetul local.  În anul 2022 am mai  aprobat o
hotărâre privind această lucrare, doar că sumele diferă, astfel propunem abrogarea
hotărârii nr. 19/2022. Suma este mai mică pentru că s-a constatat faptul că există
rețea de canalizare pe această stradă.

Comisia  pentru  programe  de  dezvoltare  economică –  socială,  buget,
finanțe,  administrarea  domeniului  public  și  privat  al  orașului,  servicii  publice  și
comerț

– AVIZ FAVORABIL
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Comisia  pentru amenajarea teritoriului  şi  urbanism,  realizarea lucrărilor
publice, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură,

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 103/2023
cu privire la aprobarea alocării, prin transfer, a sumei de 77.280,14 lei pentru

realizarea lucrării de reabilitare a reţelei de apă potabilă pe strada Luceafărului,
oraș Covasna

Se trece la discutarea punctului 6 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu privire la rectificarea bugetului local al oraşului Covasna pe anul 2023.

Dl Primar prezintă referatul de aprobare.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Nefiind  discuţii  se  supune  la  vot  proiectul  de  hotărâre,  pe  articole  și  pe
ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 104/2023
cu privire la rectificarea bugetului local al orașului Covasna pe anul 2023

Se trece la discutarea punctului 7 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
privind  modificarea  şi  completarea  HCL  nr.  56/2023  cu  privire  la
reorganizarea  Asociaţiei  Sportive  “Asociaţia  Sportivă  Covasna”  prin
transformarea ei în Club Sportiv.

Dl Primar: în urma transmiterii hotărârii consiliului local nr. 56/2023 către
Ministerul Turismului ni s-a comunicat faptul că nu se poate transforma asociația
sportivă, ci trebuie înființat un nou club sportiv. Având în vedere că nu este necesar
rezervarea de nume, cu același drum propunem și modificarea denumirii asociației,
care să fie „Club Sportiv Carpaţi Covasna - Kovásznai Kárpátok Sportklub”.

Totodată,  legea  prevede  că  acest  club  trebuie  să  aibă  și  un  consiliu  de
administrație.  Noi  ne-am  gândit  la  consilierii  care  se  implică  mai  mult  în  viața
sportivă, astfel lângă colegul nostru Gödri Zsolt – Ferenc îi propunem în consiliul de
administrație pe consilierii Bocan Ioan Marcel și Ferencz Botond.
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În momentul în care reușim să înființăm clubul sportiv, vom desființa asociația
sportivă iar clubul va beneficia de toate activele asociației.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
  Comisia  pentru  învăţământ,  cultură,  sănătate,  protecţia  socială,  sport și

tineret
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Gazda: acest club trebuie să se afilieze la asociațiile din județ?
Dl Primar: mai întâi să înființăm, după acea vedem.
Dl Ferencz: mă bucur pentru acest pas și pentru denumire.
Dl Domaházi:  ați  întrebat reprezentanții  asociației  dacă sunt de acord cu

preluarea numelui?
Dl Primar: conform legii nu este nici o problemă. A fost și dorința Dvs..
Dl Ferencz: dacă schimbăm numele, schimbăm și statutul? Putem schimba

și culorile stemei?
Dl Primar: să reușim să înființăm clubul și ulterior se poate modifica ce este

necesar. Să trecem de forma juridică și ulterior vom fi atenți și la aceste aspecte.

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe
ansamblu,  care  este  aprobat  cu  11  voturi  ,,pentru”  și  o  „abținere”  (dl  consilier
Domahazi Janos se abține), după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 105/2023
privind modificarea şi completarea HCL nr. 56/2023 cu privire la
reorganizarea Asociaţiei Sportive „Asociaţia Sportivă Covasna” prin

transformarea ei în Club Sportiv

Se trece la discutarea punctului 8 de pe ordinea de zi, Diverse.
Dl Füloöp cu acordul celor prezenți părăsește ședința.

Dl  Gazda:  cu  bunurile  asociației  ce  se  întâmplă  dacă  se  va  desființa
asociația?

D-na Secretar: vom vedea, probabil trecem toate bunurile la club.
Dl Molnár: în mai multe locuri din oraș carosabilul a fost desfăcut și a

rămas așa, nu a fost readus în starea inițială.
Dl Viceprimar: azi au ajuns utilajele, de mâine încep lucrările de plombare

în tot orașul.
Dl Vat-ny: cu intrarea ridicată din str. Unirii se poate rezolva ceva?
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Dl Viceprimar: acolo este o țeavă de gaz și un robinet, din această cauză
nu se poate coborî cu intrarea în bloc.

Dl Ferencz: mai mulți cetățeni au depus solicitare la Gospodăria Comunală
în  vederea  montării  unor  contoare  separate  de  apă  pentru  stropit  și  au  primit
răspunsul că nu se mai poate așa ceva, nu se mai pun contoare separate. Este o
discriminare  ca unii  să  beneficieze  și  alții  să  plătească  tarif  dublu pentru aceste
cantități de apă.

Dl Primar:  cunosc situația, noi am propus cetățenilor să facă solicitarea
către Gospodărie Comunală. Și noi am făcut o adresă în care arătăm că susținem
demersurile făcute de cetățeni. Știm că Gospodăria Comunală ar avea probleme la
nivelul  furnizării  apei,  așteptăm  răspunsul  lor  oficial  de  ce  nu  vor  să  monteze
contoare separate.

Dl Gazda: oamenii d-lui Cazan nu mai au de asfaltat?
Dl Primar: a mai  rămas str.  Petőfi,  dar prima dată trebuie să rezolvăm

problemele cu gazul.
Dl  Gazda: legat  de  pârâu,  au  fost  cei  de  la  apele  române  să  verifice

situația?
Dl Primar: au fost, dar nu au bani de investiții.
Dl Gazda: cu urșii mai avem probleme?
Dl Primar: există probleme în continuare, doar că nu mai sună oamenii la

112.
Dl  Vatány:  ar  trebui  să  găsim  o  soluție  mai  ieftină  pentru  a  rezolva

inscripționarea străzilor din oraș.
Dl Primar: este o problemă reală, trebuie să facem, dar este vorba de o

sumă destul de mare. Avem probleme și cu reducerea costurilor cu 10%, nu știu
cum ne vom descurca.  Ca să putem acoperi toate cofinanțările cred că o să fim
nevoiți să luăm credit, altfel nu o să reușim să implementăm toate proiectele.

Dl Domaházi: atenție la calitatea plombărilor, și în str. Pava de Jos este o
groapă foarte mare.

Dl Viceprimar: o să verificăm fiecare stradă asfaltată.
Dl Domaházi:  unii  cetățeni  au sesizat  faptul  că este  scumpă închirierea

terenului din parcul Gheorghe Doja.
Dl Primar:  tarifele au fost  stabilite de către consiliul local, la stabilirea

tarifelor  au fost  luate  în  considerare  și  cheltuielile  aferente  întreținerii  terenului.
Tarifele nu sunt mai mari decât în altă parte.

Nefiind alte discuţii doamna Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 15.40.
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PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                     SASU IZABELLA                                   AL ORAȘULUI
COVASNA,

ENEA VASILICA
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